
Protokół Nr 21/16
z obrad XXI sesji Rady Gminy Srokowo odbytej w sali galerii Gminnego

Ośrodka Kultury w Srokowie 
w dniu 26 kwietnia 2016r.

Początek posiedzenia – godz. 13.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 17.00 

Radni otrzymali  zawiadomienie o sesji  wraz z materiałami w wymaganym terminie.
Obradom przewodniczył Aleksander Kamiński – Przewodniczący Rady Gminy Srokowo.

Ad. pkt. 1
Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Otwarcie XXI sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(t.j.  Dz.  U. z 2016r. poz.  446)  otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący Rady Gminy
Srokowo Aleksander Kamiński.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył posiedzenie XXI sesji Rady
Gminy Srokowo, powitał przybyłych gości i radnych.

Pana Franciszka Andruszkiewicza – Wójta Gminy Srokowo,
Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnik Gminy, 
Panią Małgorzatę Chociełowską – Sekretarz Gminy,
Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego,
Pana Marka Olszewskiego – Kierownika Referatu Gospodarki Terenowej w Urzędzie 
Gminy Srokowo,
Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek,
Przewodniczący przywitał zaproszonych gości:
Kierowników jednostek organizacyjnych: 
Panią Grażynę Jolantę Niedźwiedzką - Bień – Kierownika GOPS,
Pana Stanisława Kachniarza -Kierownika ZGKiM,  
Pana Janusza Januszewskiego -Dyrektora GOK, 
Panią Jadwigę Zając p.o. Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie, 
Pana Dariusza Kowalskiego –Dyrektora Gimnazjum Nr 1 w Srokowie, 
panie i panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji.          
Lista  obecności  radnych  i  zaproszonych  osób  stanowi  załącznik  Nr  1,  2  i  3  do
protokołu.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński kontynuując posiedzenie
sesji na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12
radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 
Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 12 gł. 
„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Maciej Kuriata, 
kolejny z listy radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad 
i przeszedł do realizacji pkt. 2. 



Ad. pkt. 2
Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian        
w porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poinformował, że porządek
obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie. Zapytał czy są  wnioski lub
uwagi do porządku obrad?

Wobec braku wniosków i uwag do porządku obrad przedstawiał się on następująco:

1.  Otwarcie XXI sesji Rady Gminy Srokowo.
2.  Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany.
3.  Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy Srokowo.
4.  Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym.
5.  Interpelacje i zapytania radnych.
6.  Przyjęcie wniosków pokontrolnych przez Radę Gminy Srokowo zawartych w protokole  
     Komisji Rewizyjnej z kontroli gospodarowania gminnym zasobem komunalnym w 2015r.
7.  Analiza wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015r.
8.  Ocena stanu sportu i wykorzystania obiektów sportowych w gminie w 2015r.
9.  Sprawozdania Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy Srokowo                  
    z organizacjami pozarządowymi za 2015r. 
10. Informacja dotycząca kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie Gminy     
   Srokowo.
11. Informacja merytoryczna i finansowa kierownika GOPS z działalności w 2015r.    
12.  Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Srokowo.
13.  Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:
   13.1. Określenia zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie usług,     
           pomocy rzeczowej, zasiłków na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe        
           i zasiłki stałe.
   13.2. Uchwalenia zmiany studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
           Srokowo.
   13.3.Przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego obowiązku  
          utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2016r.
   13.4. Przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
          Srokowo w latach 2016-2021”.
   13.5. Zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony    
           Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie.
   13.6. Zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi    
           Polskiej.
   13.7. Organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i finansowej szkół prowadzonych przez   
           Gminę Srokowo.
   13.8. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2021.
   13.9. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r.
14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
15.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.
16.  Zakończenie obrad XXI sesji Rady Gminy Srokowo.



Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt.2 i przeszedł do  punktu 3 porządku obrad.

Ad. pkt. 3
Przyjęcie protokołu z XX  sesji Rady Gminy Srokowo.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Kamiński poinformował,  że  protokół
z XX sesji (zał. nr 5) był do wglądu w biurze Rady Gminy oraz został wyłożony na pół
godziny przed sesją na sali  obrad.  Stwierdził,  iż  zapoznał  się  z protokołem, który
wiernie odzwierciedla przebieg XX sesji z dnia 31 marca 2016 roku. Przewodniczący
zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  do  protokołu.  Wobec  braku  wniosków  i  uwag
Przewodniczący Rady Gminy poddał protokół pod głosowanie, w czasie którego na sali
obrad obecnych było 14 radnych. 

Protokół został przyjęty bez uwag i większością głosów – 11 gł. „za”, 0 gł.
„przeciw” i 1 gł. „wstrzymujący się” (radny nieobecny na poprzedniej sesji).

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3. i przeszedł do  punktu 4. porządku obrad.

Ad. pkt. 4
Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Pana Wójta Gminy Srokowo
o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym.

Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz   powiedział, że w okresie międzysesyjnym od
31 marca 2016r. do 25 kwietnia 2016r. wydał 8 zarządzeń (zał. nr 6):

1.Zarządzenie nr 39/16 z dnia 31 marca 2016r. w sprawie przedłożenia sprawozdania
z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015r.

2. Zarządzenie nr 40/16 z dnia 01 kwietnia 2016r. w sprawie upoważnienia kierownika
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Srokowie do prowadzenia  postępowań w
sprawach świadczeń wychowawczych, a także do wydawania w tych wprawach decyzji
administracyjnych. 

3. Zarządzenie nr 41/16 z dnia 01 kwietnia 2016r. w sprawie upoważnienia pracownika
Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Srokowie  do  prowadzenia  postępowań
w sprawach świadczeń wychowawczych.

4. Zarządzenie nr 42/16 z dnia 01 kwietnia 2016r. w sprawie upoważnienia pracownika
Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Srokowie  do  prowadzenia  postępowań
w sprawach świadczeń wychowawczych.

5. Zarządzenie nr 43/16 z dnia 06 kwietnia 2016r. w sprawie ogłoszenia konkursu na
stanowisko  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  im.  prof.  Stanisława  Srokowskiego
w Srokowie z filią w Solance. 

6. Zarządzenie nr 44/16 z dnia 07 kwietnia 2016r. w sprawie ogłoszenia konkursu na
stanowisko urzędnicze podinspektora ds. kadr w Urzędzie Gminy Srokowo.



7.  Zarządzenie  nr  45/16  z  dnia  18  kwietnia  2016r. w  sprawie  powołania  komisji
konkursowej  do  przeprowadzenia  konkursu  na  stanowisko  Dyrektora  Szkoły
Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego w Srokowie z filią w Solance.

8.  Zarządzenie  nr  46/16  z  dnia  21  kwietnia  2016r. w  sprawie  udzielenia
pełnomocnictwa.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  zapytał czy są pytania do złożonej
informacji,  a w związku z ich brakiem pytań zamknął pkt. 4 i przeszedł do punktu
5 porządku obrad.

Ad. pkt. 5
Interpelacje i zapytania radnych

Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Kamiński poprosił  o  składanie  interpelacji
i zapytań radnych. 

W związku z brakiem interpelacji i zapytań radnych, 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 5. porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 6.

Ad. pkt 6. 
Przyjęcie wniosków pokontrolnych przez Radę Gminy Srokowo zawartych w proto-
kole  Komisji Rewizyjnej z kontroli gospodarowania gminnym zasobem komunal-
nym w 2015r.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił  Przewodniczącą Komisji
Rewizyjnej o przedstawienie protokołu Komisji.
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że protokół,
który otrzymali wszyscy radni jak również Wójt Gminy zawierał wnioski pokontrolne.
Komisja zwróciła się do Pana Wójta z prośbą o ustosunkowanie się do przedstawio-
nych wniosków. W odpowiedzi wpłynęło pismo zawierające uwagi Wójta Gminy Sroko-
wo  do  protokołu  Komisji  Rewizyjnej.  Następnie  Przewodnicząca  Komisji  odczytała
wnioski pokontrolne (zał. nr 7) oraz przedstawione uwagi Pana Wójta Gminy Srokowo
stanowiące zał. nr 8.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Agnieszka Gajowniczek zapytała  czy  członkowie
Komisji Rewizyjnej chcieliby ustosunkować się do odpowiedzi pana Wójta?
Radna Ewa Dudek zwróciła uwagę, że jeśli chodzi o odpowiedź na pkt 12-14 jest ona
nie satysfakcjonująca ponieważ skupia odpowiedź na jeden punkt, a dwa pozostałe
pozostają bez odpowiedzi.
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że radni uzy-
skali odpowiedź prawie na wszystkie pytania poza informacją dotyczącą bezumownie
wykorzystywanej działki na ulicy Barciańskiej. Radna powiedziała, że       w odpowiedzi
Pana Wójta brakuje dat i zobowiązań, z których wynikałoby do kiedy dane wnioski zo-
stałyby wprowadzone w życie. Kolejną sprawą jest to, że odpowiedź na pkt 11 doty-
cząca wynajmu lokali, który według urzędników zależny jest od popytu na rynku nieru-
chomości – mija się z prawdą. Przykładem jest sprawa najmu lokalu po byłej kawiarni,



który nie dochodził do skutku gdyż lokal nie jest wyremontowany co zniechęca do jego
najmu potencjalnych przyszłych inwestorów. Przewodnicząca uważa, że sformułowania
są bardzo ogólne i mało precyzyjne.
Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że zalecenia Komisji Rewizyjnej zostały
wnikliwie rozpoznane przez Pana Wójta i uważa, że odpowiedź, którą otrzymali radni
powinna być dla nich satysfakcjonująca. Jeśli chodzi o określenie terminu wykonania
zaleceń, przychyla się do wniosku Pani Przewodniczącej i uważa, że powinno to być
wskazane. Radca Prawny powiedział, że w uznaniu pana Wójta i pracowników urzędu
ta sprawa zostanie potraktowana w sposób priorytetowy i z należytą uwagą będzie
wykonana.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Kamiński  powiedział,  że  wnioski  zostaną
przegłosowane przez Radę Gminy, a w międzyczasie członkowie Komisji Rewizyjnej
spotkają się z Panem Wójtem, aby określić termin wykonania zadań. 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wobec braku dalszej dyskusji popro-
sił radnych o przegłosowanie przedstawionych wniosków zawartych w protokole po-
kontrolnym.

Rada Gminy jednogłośnie – 12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymują-
cych się”  przyjęła wnioski Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 6. porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 7.

Ad. pkt 7.
Analiza wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015r.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Kamiński powiedział,  że  przygotowane
materiały (zał. nr 9) były analizowane na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady
Gminy po czym odczytał pozytywną opinię RIO na temat sprawozdania z wykonania
budżetu Gminy Srokowo za 2015r. (zał. nr 10). 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję.
Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że patrząc na sposób realizacji budżetu ubiegły
rok  był  trudnym jeśli  chodzi  o  jego  realizację.  Zwrócił  uwagę  na  to,  że  niektóre
zadania były pomijane ze względu na wysokie koszty, to w bieżącym budżecie również
nie są widoczne, ale w przyszłości będą musiały być zrealizowane ze względu na ich
konieczność  np.  inwestycje,  które będą prowadziły  do znaczących  oszczędności  na
energii.
Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała,  że  po  rozwinięciu  ponad 90% wartości
dochodów  i  wydatków  na  bieżące  i  majątkowe  to  zauważa  się,  że  są  to  kwoty
wydatkowane  na  zadania  zlecone.  Po  przeanalizowaniu  pozycji  dochodów
majątkowych to można zauważyć, że wykonanie planu wynosi tylko 86%, a wydatki
majątkowe to 82%, które są uzależnione od dochodów majątkowych. Wynika z tego,
że  ponad  90% wydatki  i  przychody  majątkowe  nie  osiągnęły  założonych  planów.
Zapytała Panią Skarbnik gdzie najbardziej były obcinane wydatki majątkowe i w jakich
działach zabrakło dochodów majątkowych?
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że środki te przeznaczone były na
wykonanie programu termomodernizacji szkoły i obiektów gminnych i w całości zostały
zdjęte z budżetu.
Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała  czy na wydatki  bieżące poszły fundusze
z działań inwestycyjnych?



Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że tak.
Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w takim razie jest daleka od tego, aby
powiedzieć,  że jeśli  chodzi  o  budżet  to  wszystko jest  dobrze.  Uważa,  że płynność
finansowa jest wyznacznikiem stanu finansów gminy, a nie to, że dochody i wydatki
zamykają się w ponad 90% wykonaniu.
Skarbnik  Gminy Małgorzata  Cwalina odpowiedziała,  że to  o czym mówi radna jest
czymś innym niż wykonanie budżetu. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Kamiński powiedział,  że   gdy  wydatki  są
mniejsze niż dochody to budżet jest wykonany dobrze co potwierdza pozytywna opinia
z RIO. Przewodniczący podkreślił, że w tym roku widzi zagrożenie odnośnie sprzedaży
majątku gminnego ponieważ od wielu lat ta sprzedaż nie jest dokonywana, a przez to
odczuwamy brak środków.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Kamiński wobec  braku  dalszej  dyskusji
zamknął pkt 7 porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 8.

Ad. pkt 8. 
Ocena stanu sportu i wykorzystania obiektów sportowych w gminie w 2015r.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Srokowo Aleksander  Kamiński powiedział,  że  materiał
w tym temacie (zał. nr 11) był analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych,
a następnie otworzył dyskusję.
Dyrektor GOK Janusz Januszewski powiedział, że podczas omawiania tematu podczas
obrad  wspólnych  komisji  Rady  Gminy  było  poruszonych  sporo  spraw  związanych
z odpowiedzialnością za obiekt – plac przyszkolny i boisko Orlik. Dyrektor GOK powie-
dział, ze odpowiedzialność za stan obiektu ponosi nie tylko kierownik i dyrektor, ale
także właściciel. Przypomniał, że na hali sportowej Śnieżka również trzeba przeznaczyć
większą pulę pieniędzy na poprawienie bezpieczeństwa – szczególnie chodzi o część
parkietu, na który we wrześniu 2015r. był złożony wniosek do budżetu gminy, a który
nie został w nim ujęty. Dyrektor przypomniał, że właścicielem obiektu jest gmina, ale
za bezpieczeństwo osób uczęszczających na halę odpowiada dyrektor GOK. Podczas
komisji poruszano dyskusję na temat odpowiedzialności użytkowników miejsc takich
jak boisko sportowe, obie hale, plac przeznaczony dla dzieci,                   a znajdujący
się za szkołą.  
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że na terenie
naszej gminy posiadamy sekcję tenisa stołowego, która klasyfikuje się na bardzo do-
brej  pozycji  w województwie.  Uważa,  że  należało  by wspomóc finansowo naszych
sportowców  ponieważ  sami  pokrywają  wszelkiego  rodzaju  koszty  związane
z wyjazdami na turnieje i rozgrywki ligowe. 
Radna Ewa Dudek zapytała Pana Wójta czy zostały podjęte jakieś decyzje lub rozmo-
wy w kierunku odpowiedzialności na tych obiektach?
Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że konkretnych działań jeszcze
nie ma.
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 w Srokowie Dariusz Kowalski powiedział, że podczas marco-
wych komisji stwierdzono, że będą ujęte dodatkowe punkty w regulaminie odnośnie
odpowiedzialności po zakończonych zajęciach lekcyjnych co jest w trakcie wykonywa-
nia. Nie rozumie dlaczego temat pojawił się na kwietniowych komisjach.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że chodziło  o
to,  że odpowiedzialność  za bezpieczeństwo ludzi  na sali  gimnastycznej  przy  szkole



bądź boisku Orlik jest przez całą dobę. W związku z tym należałoby znaleźć takie roz-
wiązanie, że podczas zajęć sportowych odpowiedzialność spoczywa na instruktorze, a
podczas wykorzystywania obiektów gdy nie są prowadzone żadne zajęcia powinni od-
powiadać rodzice za swoje niepełnoletnie dzieci. 
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 w Srokowie Dariusz Kowalski powiedział, że właśnie takie
uzgodnienia były poczynione w marcu.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że radnym cho-
dziło o to, że powinien być zrobiony zakres odpowiedzialności za obiekty sportowe.
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 w Srokowie Dariusz Kowalski powiedział, że będą zrobione
dodatkowe zapisy w regulaminie odnośnie kto i w jakim czasie będzie odpowiadał za
bezpieczeństwo zwłaszcza po godzinie 15 gdy szkoła już nie funkcjonuje. 
Radna Ewa Dudek wyjaśniła, że dyskusja o której mówi Pan Dyrektor Gimnazjum była
podjęta na komisjach łączonych Komisji Edukacji i Spraw Społecznych oraz Komisji Re-
wizyjnej lecz decyzja nie zapadła jednoznacznie, że będzie to w taki sposób zatwier-
dzone. Podczas ostatnich komisji wynikło zapytanie, na które radni również nie otrzy-
mali konkretnej odpowiedzi dlatego po raz kolejny padło to pytanie ze względu na ko-
nieczność uzgodnienia tej kwestii. Radna poprosiła o wypowiedzenie się radnych czy
słyszeli o tym, że zapadła jakaś decyzja na temat odpowiedzialności?
Radna Agnieszka Gajowniczek przychyliła się do zdania Pana Przewodniczącego Rady
Gminy aby wspomóc drużynę tenisa stołowego. Przypomniała sprawę Pana Jarosława
Rutkowskiego i uważa, że należałoby uregulować system wsparcia dla sportowców,
którzy reprezentują Gminę Srokowo na wyższych szczeblach poprzez stworzenie „mini
budżetu” do ich dyspozycji. Uważa, że tenisiści, ciężarowiec i inne grupy sportowców,
którzy osiągają pewne wyniki w swojej dyscyplinie sportu powinni znaleźć w sposób
racjonalny finansowe oparcie.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że warto było-
by się zastanowić nad  jakimś wyróżnieniem dla Pana Jarosława Rutkowskiego za jego
osiągnięcia  w podnoszeniu  ciężarów,  zwłaszcza,  że w ten sposób promuje również
Gminę Srokowo.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dyskusji po-
prosił radnych o przegłosowanie informacji.

Rada Gminy jednogłośnie - 12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,
0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła informację na temat oceny stanu sportu

i wykorzystania obiektów sportowych w gminie w 2015r.
 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8. porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 9.

Ad. pkt 9.
Sprawozdania Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy Srokowo
z organizacjami pozarządowymi za 2015r. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że materiały w tym te-
macie (zał. nr 12) były analizowane na wspólnym posiedzeniu komisji stałych po czym
otworzył dyskusję.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dyskusji po-
prosił radnych o przegłosowanie sprawozdania Wójta Gminy.



Rada Gminy jednogłośnie - 12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymują-
cych się”  przyjęła sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy
Gminy Srokowo  z organizacjami pozarządowymi za 2015r. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 9 porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 10.  

       
Ad. pkt 10.
Informacja dotycząca kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie Gminy
Srokowo.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander  Kamiński powiedział,  że   materiały w tym
temacie  (zał.  nr  13)  były  analizowane  na  posiedzeniu  wspólnym  komisji  stałych,
a następnie otworzył dyskusję.

O godzinie 14.00 na obrady sesji Rady Gminy przybyła radna Renata Mendala
- stan 13 radnych.

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że podczas posiedzenia komisji dyskutowano nad
tym, że wywóz ścieków z bezodpływowych zbiorników przez ZGKiM jest wyjątkowo
drogi,  ale  ostatnio  pojawiły  się  informacje  reklamujące  jakąś  firmę  odbierającą
nieczystości. Zapytał czy wiadomo kto zajmuję się taką usługą, gdzie wywożone są
nieczystości i czy zgłaszają się inne pojazdy przywożące ścieki do naszej oczyszczalni
bo nie przypuszcza, aby były one transportowane np. do Spytkowa?
Radny Janusz Bujalski powiedział, że nikt do nas nie przywozi ścieków, a poza tym nikt
z zewnątrz nie może świadczyć takiej usługi na terenie Gminy Srokowo. 
Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej Marek Olszewski powiedział, że gmina nie
wydała żadnej koncesji na wywóz nieczystości płynnych, a w związku z tym nikt poza
ZGKiM nie ma prawa świadczyć tego typu usług na terenie Gminy. Jeśli to faktycznie
ma miejsce jest  to proceder  nielegalny i  należy  to zgłosić  policji.  Nawet jeśli  ktoś
prywatnie  chciałby  wywieźć  swoje szambo do oczyszczalni  nie  może tego uczynić,
ponieważ  musiałby  posiadać  koncesję  na  przewożenie  nieczystości  płynnych.
Kierownik  powiedział,  że  po  ostatnim  posiedzeniu  komisji  stałych  rozmawiał
z Kierownikiem ZGKiM Stanisławem Kachniarz na temat wywozu nieczystości płynnych.
Problem  polega  na  tym,  że  najpierw  należałoby  dokonać  przeglądu  wszystkich
zbiorników  bezodpływowych  i  sprawdzić  czy  one  faktycznie  są  bezodpływowe
ponieważ doświadczenie pokazuje, że tak naprawdę mieszkanie zgłasza chęć wywozu
nieczystości  w momencie  gdy zbiornik  jest  pełny osadu,  a  nie  ścieków. Wtedy na
oczyszczalnię  trafia  zagęszczony  osad,  który  kilkaset  krotnie  przekracza  ładunek
ściekowy.  W związku  z  tym  oczyszczenie  takiego  zagnitego  osadu,  który  trafi  na
oczyszczalnię  jest  bardzo  kosztowny  i  energochłonny.  W  tym  momencie  chcąc
rzetelnie przekalkulować koszty związane z  odbiorem nieczystości  to należałoby w
punkcie zlewnym pobrać próbkę, oddać ją do badania, określić wysokość ładunku i
odciążyć  za każdy kilogram opłatą.  Ścieki  na oczyszczalni  przyjmowane są według
stawek,  które  obowiązują  dla  oczyszczania  ścieku  komunalnego  i  tu  właśnie  tkwi
problem.  Chcąc w tej  chwili  zlecić  badania  każdego beczkowozu przywożonego na



oczyszczalnię, to takie działanie dodatkowo mieszkańcom podniesie koszty wywozu.
Można to uporządkować, ale należy do tego podejść z dużym rozsądkiem i zastanowić
się jak doprowadzić do takiej sytuacji, że odbieranie nieczystości będzie racjonalne.
Zgodnie z wnioskiem radnych, kierownik ZGKiM analizuje sprawę w temacie obniżenia
kosztów  wywozu  nieczystości  płynnych,  ale  bardzo  dużej  obniżki  mieszkańcy  nie
powinni się spodziewać ze względu na wcześniej przedstawiony powód.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Srokowo  Aleksander  Kamiński wobec  braku  dyskusji
poprosił radnych o przegłosowanie informacji.

Rada Gminy jednogłośnie – 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymują-
cych się”  przyjęła informację dotyczącą kosztów gospodarki odpadami i ścieka-
mi na terenie Gminy Srokowo.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10 porządku obrad i przed przejściem do realizacji pkt 11 o
godzinie 14.15 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 14.33.                            

Ad. pkt 11
Informacja merytoryczna i finansowa kierownika GOPS z działalności w 2015r.    

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że temat (zał. nr 14) był
analizowany na posiedzeniach komisji stałych, a następnie poprosił Panią Kierownik
GOPS Grażynę Jolantę Niedźwiedzką-Bień o przedstawienie informacji.
Pani Kierownik GOPS Grażyna Jolanta Niedźwiedzka – Bień powiedziała, że szczegóło-
we sprawozdanie zostało przekazane radnym do zapoznania się z zawartymi w nim in-
formacjami. Dodatkowo Kierownik GOPS przygotowała ogólny zarys działań wykony-
wanych na terenie Gminy Srokowo pod względem ilościowym jak również finansowym
wraz z porównaniem danych do lat poprzednich. Kierownik przedstawiła przygotowaną
prezentację  multimedialną,  która  wiernie  odzwierciedla  omówione  podczas  komisji
wspólnych sprawozdanie.
Radny Krzysztof Mościcki podziękował Pani Kierownik za rzetelne, obszerne oraz ujmu-
jące cały zakres działań przygotowanie informacji zarówno w formie papierowej jak
również multimedialnej.
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję, a wobec jej bra-
ku poprosił radnych o przegłosowanie informacji.

Rada Gminy jednogłośnie - 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymują-
cych się”  przyjęła informację merytoryczną i finansową kierownika GOPS z dzia-
łalności w 2015r.    

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11 porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 12.

Ad. pkt   12. 
Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Srokowo  . 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że ocena zasobów po-
mocy społecznej Gminy Srokowo (zał. nr 15) była dokładnie omawiana podczas posie-
dzenia wspólnego komisji stałych, a następnie otworzył dyskusję.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Srokowo  Aleksander  Kamiński wobec  braku  dyskusji



poprosił radnych o przegłosowanie informacji.

Rada Gminy jednogłośnie - 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymują-
cych się”  przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12 porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 13.

Ad. pkt 13.Podjęcie uchwał w sprawach:
13.1. Określenia zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie
usług, pomocy rzeczowej, zasiłków na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okre-
sowe i zasiłki stałe.
   

Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Kamiński powiedział,  że  projekt  uchwały
(zał. nr 16) był dokładnie omawiany podczas posiedzeń wspólnych komisji  stałych,
a następnie otworzył dyskusję.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w związku z brakiem dys-
kusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek o odczytanie projek-
tu uchwały nr XXI/102/16 Rady Gminy Srokowo z dnia 26 kwietnia 2016r.         w
sprawie określenia zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie
usług, pomocy rzeczowej, zasiłków na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okreso-
we i zasiłki stałe.
Po  odczytaniu  projektu  uchwały  przez  Wiceprzewodniczącą  Reginę  Wieczorek,
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński przeszedł do głosowania.

Rada  Gminy  jednogłośnie  -  13  gł.  „za”,  0  gł.  „przeciw”,  0  gł.
„wstrzymujących  się”   podjęła  uchwałę  nr  XXI/102/16  Rady  Gminy
Srokowo z dnia 26 kwietnia 2016r. w sprawie określenia zwrotu wydatków
za świadczenia z  pomocy społecznej  w formie usług,  pomocy rzeczowej,
zasiłków na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki stałe. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13.1. i przeszedł do  pkt 13.2. porządku obrad.

Ad. pkt 13.2. 
Uchwalenia zmiany studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy
Srokowo.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  powiedział, że na komisjach  pro-
jekt uchwały (zał. nr 17) był szeroko omawiany, po czym poprosił Kierownika Referatu
Gospodarki Terenowej Marka Olszewskiego o przybliżenie czego dotyczyły zmiany w
studium i kierunkach zagospodarowania przestrzennego Gminy Srokowo.
Kierownik  Referatu  Gospodarki  Terenowej  Marek  Olszewski  powiedział,  że  zgodnie
z wnioskami poruszanymi na komisji wspólnej były to kwestie dotyczące m.in. uzupeł-
nień i dokonania zmiany związanej z uzupełnieniem tabel, dokonania zmiany polegają-
cej na usunięciu błędów oraz w sprawie dokonania korekty i zmian w części dotyczącej
kierunków rozwoju układu komunikacyjnego. Wszystkie wymienione błędy zostały po-
prawione.



Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w związku z brakiem 
dyskusji odczytał projekt uchwały nr XXI/103/16 Rady Gminy Srokowo z dnia 26 
kwietnia 2016r. w sprawie uchwalenia zmiany studium i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Srokowo, a następnie przeszedł do głosowania.

Rada Gminy jednogłośnie - 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. 
„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę nr XXI/103/16 Rady Gminy 
Srokowo  z dnia 26 kwietnia 2016r. w sprawie uchwalenia zmiany studium  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Srokowo

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13.2 i przeszedł do realizacji  pkt 13.3  porządku obrad.

Ad. pkt 13.3
Przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego obowiązku  
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2016r.
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że projekt uchwały był
analizowany na poszczególnych posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy (zał. nr 18),
a następnie otworzył dyskusję.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dyskusji od-
czytał projekt uchwały nr XXI/104/16 Rady Gminy Srokowo z dnia 26 kwietnia 2016r.
w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego obowiązku
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2016r., a następnie przeszedł do głoso-
wania.

Rada  Gminy  jednogłośnie  –  13  gł.  „za”,  0  gł.  „przeciw”,  0  gł.
„wstrzymujących  się”   podjęła  uchwałę  nr  XXI/104/16  Rady  Gminy
Srokowo   z dnia 26 kwietnia 2016r. w sprawie przyjęcia zadania z zakresu
administracji  rządowej,  dotyczącego  obowiązku  utrzymania  grobów
i cmentarzy wojennych w 2016r.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt  13.3 i przeszedł do  pkt  13.4  porządku obrad.

Ad. pkt 13.4
Przyjęcia  „Wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem
Gminy Srokowo w latach 2016-2021”.
   

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  powiedział, że projekt uchwały (zał.
nr 19) był omawiany na poszczególnych komisjach stałych Rady Gminy po czym po-
prosił Kierownika Referatu Gospodarki Terenowej Marka Olszewskiego                    o
wprowadzenie zmian przedłożonych na poprzednim posiedzeniu komisji stałych.
Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej Marek Olszewski  powiedział, że zgodnie z
wolą radnych pomieszczenia gospodarcze i garaże zostały powiązane do lokali. Dodat-
kowo jeśli chodzi o zasady polityki czynszowej uzupełniono go i na którego  podstawie
lokatorzy będą mogli ubiegać się o obniżenie czynszów w przypadków niskich docho-
dów, które powiązane są ze stawką najniższej emerytury, która na dzień dzisiejszy wy-
nosi 882,56 zł. Wnioski będzie można składać do administratora i ubiegać się o obniże-
nie czynszu. 



Kierownik Referatu powiedział, że ZGKiM przygotował informacje dotyczącą wpływów
z czynszów za mieszkania komunalne.
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  otworzył dyskusję.
Radna  Agnieszka  Gajowniczek zapytała  o  stawkę  bazowa  czynszu,  która  będzie
w przyszłym roku przygotowywana: czy będzie uwzględniała zapis dotyczący realnych
stawek rynkowych? Chodzi o to, aby osiągnąć wpływy czynszowe bez szkody dla naj-
uboższych mieszkańców, którzy z założenia mają być chronieni?
Wójt Gminy Franciszek Andruszkewicz odpowiedział, że tak.
Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy w przyszłym roku ZGKiM da radę wydać
35,5 tys. zł. na remonty mieszkań?
Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej Marek Olszewski powiedział, że są to mak-
symalne kwoty, które można zaangażować. Najpierw będzie dokonywana ocena stanu
technicznego poszczególnych lokali i na tej podstawie będą przygotowywane prace re-
montowe.
Radna  Agnieszka  Gajowniczek zapytała  kto  będzie  monitorował  sprawę  remontów
mieszkań?
Kierownik  Referatu  Gospodarki  Terenowej  Marek  Olszewski odpowiedział,  że  prace
będą podejmowane wspólnie z ZGKiM. Kierownik dodał, że te wartości mogą się zmie-
niać wraz z zawiązywaniem wspólnot mieszkaniowych i uchwalania przez nie rocznych
planów związanych z pracami remontowymi i odpisami na fundusze remontowe.
Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy w stawce czynszu za dzierżawę lokali go-
spodarczych będą uwzględnione stawki podatków? 
Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej Marek Olszewski odpowiedział, że będzie to
uwzględniane przy konstruowaniu zmian stawek czynszu i przy konstruowaniu zmian w
umowach najmu.
W odpowiedzi na pytanie radnej Agnieszki Gajowniczek na temat wartości 1m2 lokalu
mieszkaniowego dla województwa warmińsko – mazurskiego, który od 1 kwietnia br.
wynosi 3’392 zł. za 1m2.

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w związku z brakiem dal-
szej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                o
odczytanie projektu uchwały nr XXI/105/16 Rady Gminy Srokowo z dnia 26 kwietnia
2016r.  w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zaso-
bem Gminy Srokowo w latach 2016-2021”.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  przez  Wiceprzewodniczącą  Reginę  Wieczorek,
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński przeszedł do głosowania.

Rada Gminy jednogłośnie - 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymują-
cych się”  podjęła uchwałę nr XXI/105/16 Rady Gminy Srokowo z dnia 26
kwietnia 2016r. w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Srokowo w latach 2016-2021”. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13.4. i przeszedł do  pkt  13.5. porządku obrad.

Ad. pkt 13.5
Zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony    



Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie.
   

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę
Cwalina o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały (zał. nr 20).
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że projekt uchwały związany jest ze
zmiana uchwały budżetowej na 2016r., gdzie wprowadzone zostało zadanie inwesty-
cyjne pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków w Srokowie” planowane do sfinansowa-
nia środkami pożyczki z WFOŚiGW. Ze względu na to, że do właściwości Rady Gminy
należy podejmowanie uchwał w sprawie zaciągania zobowiązań finansowych przedsta-
wia się projekt uchwały w sprawie pożyczki. Pożyczki WFOŚiGW z programu mogą być
zaciągane w wysokości do 80% kosztów kwalifikowalnych, są pożyczkami korzystnymi
dla gminy z uwagi na oprocentowanie dla jednostek samorządu terytorialnego w wyso-
kości 0,5 WIBOR 12M w stosunku rocznym oraz nie wymagają form przetargowych.
Pożyczki mogą być często umarzalne wg zasad przyjętych przez Fundusz.
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  otworzył dyskusję, a wobec jej bra-
ku odczytał projektu uchwały nr XXI/106/16 Rady Gminy Srokowo z dnia 26 kwietnia
2016r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochro-

ny Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie, a następnie przeszedł do głosowania.

Rada Gminy jednogłośnie – 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymują-
cych się” podjęła uchwałę nr XXI/106/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 26
kwietnia 2016r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki        z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                      w
Olsztynie.

       Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13.5. i przeszedł do  pkt  13.6. porządku obrad.

Ad. pkt 13.6.
Zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  z  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Wsi
Polskiej.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę
Cwalina o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały (zał. nr 21).
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że projekt uchwały związany jest ze
zmianą  uchwały  budżetowej  na  2016r.,  gdzie  wprowadzone  zostało  zadanie
inwestycyjne  pn.  „Przebudowa  drogi  gminnej  –  ulica  Ogrodowa  w  Srokowie”,
planowane  do  sfinansowania  środkami  pożyczki  z  EFRWP  oraz  środków  PROW
z wyprzedzającym finansowaniem z  BGK w Olsztynie,  do  właściwości  Rady  Gminy
należy  podejmowanie  uchwał   w  sprawie  zaciągania  zobowiązań  finansowych
przedstawia  się projekt  uchwały w sprawie pożyczki.  Pożyczki  z EFRWP mogą być
zaciągane  w wysokości  do  100% kosztów zadania  brutto  przez  co  są  pożyczkami
korzystnymi dla gminy, również z uwagi na oprocentowanie dla jednostek samorządu
terytorialnego  w wysokości  1WIBOR 3M w stosunku rocznym,  obliczana  w danym
okresie  czasu  od  kwoty  wykorzystanej  pożyczki  jednak  nie  mniej  niż  3  punkty



procentowe.  Zaciągnięcie  pożyczki  z  EFRWP  nie  wymaga  form  przetargowych.
Pożyczki mogą być częściowo umarzalne wg zasad przyjętych przez Fundusz. 
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję.
Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o terminy rozpatrzenia wniosków składanych
do PROW?
Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej Marek Olszewski odpowiedział, że składanie
wniosków odbyło się do 31 marca 2016r.. W tej chwili wnioski są weryfikowane i nie
mamy  jeszcze  żadnych  informacji  dotyczących  ewentualnych  uzupełnień  braków
dokumentacji tych wniosków oraz czy dokonano oceny. Najwcześniej zawarcie umów
o dofinansowanie może nastąpić w miesiącu sierpniu i dopiero w tedy będzie można
rozpocząć  procedury  przetargowe związane z  wyłonieniem wykonawcy w okolicach
września.  Kierownik  uważa,  że  mamy  duże  szanse  na  pozyskanie  środków  na  te
projekty.  
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w związku z brakiem dal-
szej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                o
odczytanie projektu uchwały nr XXI/107/16 Rady Gminy Srokowo z dnia 26 kwietnia
2016r.  w sprawie zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  z Europejskiego Funduszu
Rozwoju Wsi  Polskiej.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  przez  Wiceprzewodniczącą  Reginę  Wieczorek,
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński przeszedł do głosowania.

Rada Gminy jednogłośnie - 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymują-
cych się”  podjęła uchwałę nr XXI/107/16 Rady Gminy Srokowo z dnia 26
kwietnia 2016r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Euro-
pejskiego Funduszu Rozwoju Wsi  Polskiej.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13.6. i przeszedł do realizacji  pkt 13.7.  

Ad. pkt 13.7
Organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i finansowej szkół prowadzonych 
przez  Gminę Srokowo.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  powiedział, że projekt uchwały (zał.
nr 22) omawiany był na poszczególnych komisjach Rady Gminy po czym poprosił Pa-
nią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia projektu.
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że projekt uchwały podyktowany jest
tym, że wspólna obsługa administracyjna szkół dokonywana jest w Urzędzie Gminy od
lat na podstawie porozumienia pomiędzy Wójtem i Dyrektorami Szkół. W związku ze
zmianą interpretacji  przepisów w tym zakresie oraz uwagami ze strony RIO w celu
unormowani prawnego tych czynności należy podjąć stosowną uchwałę Rady Gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy Aleksander  Kamiński  otworzył  dyskusję,  a wobec jej
braku  odczytał  projektu  uchwały  nr  XXI/108/16  Rady  Gminy  Srokowo  z  dnia
26  kwietnia  2016r.  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi  administracyjnej
i  finansowej szkół prowadzonych przez  Gminę Srokowo, a następnie przeszedł  do
głosowania.



Rada  Gminy  jednogłośnie  –  13  gł.  „za”,  0  gł.  „przeciw”,  0  gł.
„wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  nr  XXI/108/16  Rady  Gminy
Srokowo  z dnia 26 kwietnia 2016r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi
administracyjnej i finansowej szkół prowadzonych przez  Gminę Srokowo.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13.7. i przed przejściem do  pkt  13.8. porządku obrad
o godzinie 15.40 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 15.51.

Ad. pkt 13.8
Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2016-2021.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę
Cwalina o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały (zał. nr 23) w sprawie
zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r.
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiany w WPF dotyczą przyjęcia
dochodów i wydatków do budżetu gminy ze względu na przyjęcie decyzji Wojewody
Warmińsko-Mazurskiego w sprawie zmian kwot dotacji  na zadania bieżące własne i
zlecone oraz skutków zmian w budżecie nie wprowadzających nowych zasad do WPF
oraz nowych przedsięwzięć.
Radna Regina Wieczorek zapytała czego dotyczą środki na promocję?
Skarbnik  Gminy  Małgorzata  Cwalina powiedziała,  że  dotychczasowe  środki  na
promocję  były  przeznaczone  tylko  na  ogłoszenia  w  gazecie  odnośnie  sprzedaży
nieruchomości  i  nie  zawierały  one  innych  dodatkowych  form.  Zamówiono  torebki
promocyjne z logo Gminy oraz książki o Kanale Mazurskim.
Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała Pana Wójta o informację jaka otrzymano od
Starosty  Kętrzyńskiego  w  sprawie  przychylenia  się  do  prośby  Wójta  na  temat
dofinansowania remontu ulicy Brzozowej. Radna powiedziała, że radni nie wiedzieli o
tym, że będziemy przystępowali do takiego zadania.
Skarbnik  Gminy  Małgorzata  Cwalina odpowiedziała,  że  informacja  była  przekazana
radnym.
Radna  Agnieszka  Gajowniczek powiedziała,  że  taką  informację  radni  otrzymali  na
wspólnym posiedzeniu komisji w wolnych wnioskach, ale w sposób bardzo ogólny. Na
podstawie wpływu pisma można wywnioskować, że przed komisjami urząd wiedział o
takim przedsięwzięciu, ale nie przedstawił tej sprawy w sposób jasny.
Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że odbyło się spotkanie Wójtów
i Burmistrzów, na którym każda gmina deklarowała chęć wejścia w taką inwestycję.
Pracownik Starostwa wyszła z propozycją, aby ta drogę wesprzeć  z udziałem środków
z naszego budżetu  po to,  by  inwestycja była  wspólnie  wykonana.  Motywacją  była
ścieżka  rowerowa  biegnąca  na  odcinku  części  tej  drogi  czyli  ok  1  km.  Wstępna
deklaracja ze strony gminy została złożone, ale czy inwestycja będzie podjęta zależy
od radnych.
Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej Marek Olszewski powiedział, że wniosek ten
wynikł z ostatniego objazdu dróg Komisji Infrastruktury Rady Powiatu.
Radna Małgorzata Dwulat zapytała o drogę do Bajor? Czy komisja z Powiatu zrobiła jaj
przegląd?
Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że tak, ale na drodze do Bajor
odremontowany kilometr byłby prawie nie widoczny.



Radna Małgorzata Dwulat powiedziała,  że według niej lepiej  byłoby wyremontować
1 km na Bajory niż na ul. Brzozową ponieważ z jej drogi korzysta więcej rodzin niż
z tej, która będzie remontowana.
Radny  Waldemar  Obolewicz powiedział,  że  ul.  Brzozowa  w okresie  jesiennym jest
prawie nieprzejezdna.
Kierownik  Referatu  Gospodarki  Terenowej  Marek  Olszewski powiedział,  że  aby
dodatkowo  uzasadnić  kwestię  konieczności  wyremontowania  ulicy  Brzozowej  to
podczas objazdu gwarancyjnego ścieżki Green Velo, gdzie zdecydowana jej większość
przebiega właśnie tą drogą są odcinki są w takim stanie, że nawet rowerem nie można
ich przejechać.   
Radna Ewa Dudek zapytała kosztem czego wydamy 200 tys. zł. na tę drogę? Kolejne
pytanie: był konstruowany budżet, a w nim nie ujęto tej drogi, która od dawna jest
w złym stanie - dlaczego nie znalazła się w budżecie? 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że przy tworzeniu budżetu brano
pod  uwagę  drogę  na  Jankowice-  zobowiązanie  z  ubiegłego  roku,  gdzie  mieliśmy
przekazać 200 tys. zł., które przeszły na ten rok. Skarbnik powiedziała, że zwiększyła
środki z odzyskania Vatu, ponieważ wstępnie zaplanowane było 800 tys. zł zwrotu Vat,
ale mamy złożone dwie korekty. Być może korekty będą opiewały na kwotę 1 mln
560 tys., ale do budżetu przyjmiemy kwotę, która będzie faktyczna. 
Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że jeśli droga na Jankowice jest w tak złym
stanie  to  należ  ją  naprawiać  ponieważ  z  roku  na  rok  jej  stan  będzie  się  szybko
pogarszał, a co za tym idzie czekają nas wyższe koszty jej naprawy. Jeśli byłaby taka
potrzeba, aby włożyć większe fundusze to należało by zastanowić się nad tym aby się
przychylić i zdecydować na remont tej drogi.
Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej Marek Olszewski powiedział, że ze strony
Powiatu była taka deklaracja odnośnie drogi  Srokowo-Jankowice dotyczące tego, iż
jeśli będzie to etapowanie naprawy nawierzchni to będzie taka sytuacja, że pozostałą
część  po  uporządkowaniu  stanu  prawnego,  powiat  będzie  realizował  ze  środków
własnych lub pozyskiwanych z zewnątrz.
Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o 200 tys. zł.- czy istnieje wstępny kosztorys,
który Powiat przygotowywał na tę drogę?
Kierownik  Referatu Gospodarki  Terenowej  Marek Olszewski powiedział,  że  wstępna
ocena  jest  taka,  że  na  pewnym  odcinku  tej  drogi  od  strony  Srokowa  jest  bruk
przykryty kruszywem co będzie wykorzystane na podbudowę powierzchni bitumicznej.
Jeśli radni potwierdzą deklarację na remont tej drogi to Powiat  będzie mógł rozpocząć
przedsięwzięcia  dopiero  po  przygotowaniu  dokumentacji  technologicznej  związanej
z remontem drogi.
Radna Agnieszka Gajowniczek obawia się, że jeśli  nie będziemy mieli  dodatkowych
dochodów to  może  okazać  się,  że  nie  wystarczy  nam np.  na  zakup autobusu  na
przewóz dzieci.
Radna Ewa Dudek obawia się, że jeśli nie dostaniemy zwrotu Vatu to na inwestycję
drogową mogą być zabrane pieniądze przeznaczone na autobus. Zapytała czy otrzyma
gwarancję na to, że zostanie zakupiony autobus?
Brak odpowiedzi.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Srokowo  Aleksander  Kamiński w  związku  z  brakiem
dyskusji  poprosił  Wiceprzewodniczącą  Rady  Gminy  Reginę  Wieczorek  o  odczytanie
projektu  uchwały  nr  XXI/109/16  Rady  Gminy  Srokowo  z  dnia  26  kwietnia  2016r.
w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2016-
2021.



Po  odczytaniu  projektu  uchwały  przez  Wiceprzewodniczącą  Reginę  Wieczorek,
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński przeszedł do głosowania.

Rada  Gminy  jednogłośnie  -  13  gł.  „za”,  0  gł.  „przeciw”,  0  gł.
„wstrzymujących  się”   podjęła  uchwałę  nr  XXI/109/16  Rady  Gminy
Srokowo   z  dnia  26  kwietnia  2016r.  w  sprawie  zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2016-2021.

       Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13.8. i przeszedł do  pkt  13.9. porządku obrad.

Ad. pkt 13.9
Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę
Cwalina o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały (zał. nr 24) w sprawie
zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r.
Skarbnik  Gminy  Małgorzata  Cwalina powiedziała,  że  zmiany  w  budżecie  dotyczą
przyjęcia do budżetu gminy po stronie wydatków i dochodów kwoty dotacji  w związku
z  decyzją  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego  na  zadania  zlecone  -  dodatki
energetyczne, na zasiłki okresowe, zmniejszenie o kwotę 524 zł. środków na zasiłki
stałe, na zwrot części podatku akcyzowego  oraz zwiększenie środków o 226’802 zł
planowanego zwrotu podatku Vat, zwiększenie wydatków o kwotę 5000 zł na zakup
książek  o  Kanale  Mazurskim  i  wprowadzenie  kwoty  200  tys.  zł  stanowiącej  50%
kosztów realizacji  zadania  z  Powiatem Kętrzyńskim na  modernizację  ul.  Brzozowej
będącą drogą powiatową.
Decyzje  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego,  które  były  po  stronie  dochodów,
wprowadzone zostały po stronie wydatków.
Przewodniczący  Rady  Gminy Aleksander  Kamiński  otworzył  dyskusję,  a wobec jej
braku  odczytał  projektu  uchwały  nr  XXI/110/16  Rady  Gminy  Srokowo  z  dnia
26 kwietnia 2016r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r., a następnie
przeszedł do głosowania.

Rada  Gminy  większością  głosów  -  12  gł.  „za”,  1  gł.  „przeciw”,  0  gł.
„wstrzymujących  się”   podjęła  uchwałę  nr  XXI/110/16  Rady  Gminy
Srokowo   z  dnia  26  kwietnia  2016r.  w  sprawie zmiany  budżetu  Gminy
Srokowo na 2016r.

       Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13.9. i przeszedł do  pkt  14. porządku obrad.

Pkt. 14.
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander  Kamiński w związku z brakiem interpelacji
i zapytań radnych  zamknął pkt. 14 i przeszedł do  punktu 15 porządku obrad.
Pkt. 15.
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.



Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  otworzył dyskusję. 
1.Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił o sprecyzowanie terminu
spotkania członków Kapituły Honorowych Wyróżnień Gminy Srokowo. 
Członkowie ustalili termin spotkania na 10 maja 2016r. na godzinę 15.00.
2. Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  powiedział, że na ostatnim posie-
dzeniu  wspólnym komisji  stałych padła  propozycja  powołania  komisji  doraźnych  w
sprawie:
-Ustalenie priorytetowych zadań w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Srokowo
ze składem komisji:
Radny Krzysztof Mościcki- Przewodniczący Komisji
Radny Aleksander Kamiński
Radny Piotr Dziadoń
Radny Maciej Kuriata
oraz jako głos doradczy:
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina
Radca Prawny Ryszard Bielański
Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej Marek Olszewski
-Zmianę trybu wypłacania diet radnym za udział w komisjach i sesjach Rady Gminy ze
składem komisji:
Radna Agnieszka Gajowniczek – Przewodnicząca Komisji
Radna Regina Wieczorek
Radny Waldemar Obolewicz
oraz jako głos doradczy:
Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska
Radca Prawny Ryszard Bielański
Jeśli chodzi o kolejną komisję doraźną dotyczącą zmiany Statutu Gminy Srokowo oraz
zmiany Regulaminu Kapituły Honorowych Wyróżnień Gminy Srokowo będzie ona po-
wołana po zmianie granic Sołectw Gminy Srokowo.
3.Radna Regina Wieczorek poprosiła o zakupienie do biura Rady Gminy dużego zszy-
wacza.
4.Przewodniczący  Rady Gminy Aleksander  Kamiński  powiedział,  że  jest  możliwość
uczestniczenia w nieodpłatnym wyjeździe do Kamionka na warsztaty do wiosek tema-
tycznych np. dla sołtysów, rad sołeckich i organizacji pozarządowych, z których można
byłoby skorzystać. Wnioski należy pobrać ze strony internetowej LGD9,            a na-
stępnie przesłać do biura w Węgorzewie.
5.Radna Ewa Dudek  powiedziała,  że 18 kwietnia  odbyła  się  konferencja  na temat
szkolnictwa zawodowego w Kętrzynie. Zapytała czy uczestniczył w niej reprezentant
Gminy, a jeśli tak to jakie były uzgodnienia?
Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że uczestniczył w tej konferencji,
ale musiał wcześniej opuścić spotkanie ze względu na umówione spotkanie w Urzędzie
Gminy.
Radna Ewa Dudek  uważa, że w takich konferencjach powinno się uczestniczyć, aby
być na bieżąco ze wszelkimi informacjami dotyczącymi szkół znajdujących się na tere-
nie powiatu. 
6.Radna Ewa Dudek  powiedziała, że zbliżają się Dni Otwarte Szkół, które zachęcają
młodzież do ich odwiedzania i aby uczniowie  przed zakończeniem gimnazjum deklaro-
wali chęć złożenia dokumentów. Radna zapytała czy nasi uczniowie wyjeżdżają na wy-
cieczki, aby uczestniczyć w takich Dniach Otwartych?  



Dyrektor Gimnazjum Dariusz Kowalski odpowiedział, że w tym roku jak i w ubiegłym
nasza młodzież uczestniczyła w takich wyjazdach do Zespołu Szkół w Kętrzynie i do
Węgorzewa.  Poza  tym  do  Gimnazjum  przyjeżdżają  przedstawiciele  poszczególnych
szkół  z  Powiatu  Kętrzyńskiego  oraz  z  Powiatu  Węgorzewskiego  z  przygotowanymi
przez siebie prezentacjami.
7.Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  przedstawił wnioski Urzędu Gmi-
ny skierowane do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie. W momencie otrzymania
odpowiedzi, Rada Gminy zostanie o tym fakcie poinformowana.
8.Radna Regina Wieczorek poprosiła o uzupełnienie piachu w piaskownicach dla dzieci.

Wobec  braku  dalszych  wolnych  wniosków,  informacji  i  oświadczeń  Przewodniczący
Rady Gminy zamknął pkt 15. i przeszedł do  pkt 16. porządku obrad jakim jest:

Ad. pkt 16.
Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wypowiadając formułę            
„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XXI sesji Rady Gminy 
Srokowo” o godz. 17.00 zamknął obrady sesji.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany do 
czasu przyjęcia protokołu przez radę.

Protokół obejmuje 19 stron i 24 załączniki.

                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy
                                                                       
                                                                                       Aleksander Kamiński

Protokół sporządziła:  
 Olga Szostek
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